
Impressie uit de sessie voor de Raad d.d. 12 juni 2019 (19.30-22.00) 

Aanwezig:   

Raad: Jaco Eeltink, Jan van Rossum, Pieter Immerzeel, Carlieke van Staalduinen, Dave van 

Koppen, Cor van der Mark, Peter Duijsens, Peter Voskamp, Max Leerdam, André van 

der Meer,  André van der Berg, Willy de Zoete-van der Hout, Benjamin Hofland, 

Jolanda Suijker-van Wingerden,  Arij de Bloeme, Ton Tabben, Herman Dekkers,  Anja 

Muilwijk-van der Hoeven, Leo Boekestijn 

College: Bouke Arends, Lidia Spindler, Leen Snijders, Piet Vreugdenhil, Pieter Varekamp, Ben 

van der Stee, Cobie Gardien 

Griffie: Funs Bergmans, Inger van IJzeren Pamela van Oosten, Dick van Vliet 

Ondersteuning:   Mustapha el Boumeshouli, Linda van der Lans, Jantine de Munnik, Natascha van 

Benthem, Judith Zuiderwijk-Groenewegen 

Externe begeleiding: Hamit Karakus, Koos van Dijken, Fred Lansbergen 

 

Programma: 

1. Opening door burgemeester Bouke Arends 

2. Terugblik op retraite Hamit Karakus 

3. Deelsessies door Koos van Dijken en Fred Lansbergen 

4. Plenair slotdialoog onder leiding van Hamit Karakus 

5. Afsluiting door burgemeester Bouke Arends 

 

De impressie is gebaseerd op het programma en vastgelegde resultaten.  

 

 



1. Opening door burgemeester Bouke Arends 

 Als gemeentebestuur staan wij aan de lat om fundamentele keuzes te maken over het 

gemeentelijk beleid voor nu en in de toekomst. Die keuzes moeten gestoeld zijn op een 

logische en herkenbare koers die uitgaat van de kracht en de identiteit van Westland. En dat 

gaan we met z’n allen vanmiddag verkennen. 
 

 Fundamentele vraag om tot een koers te komen is: ‘Waar willen we naartoe? En welke 

factoren (relevante feiten, data, trends en ontwikkelingen) zijn bepalend voor de koers die 

wij met z’n allen voor ogen hebben.   

 

 Vandaag willen we als college met u in gesprek om  een eerste aanzet te maken voor een 

koers/visie. Dat doen we aan de hand van   

o een presentatie en (vraag)gesprek met Koos van Dijken en Fred Lansbergen 

o en een dialoog onder leiding van Hamit Karakus over uw inzichten op basis van de 

presentaties. 

 

 Onze inzet is een breed gedragen koers/visie, die niet alleen van het college of alleen van de 

raad is. Het moet een visie zijn van ons allemaal, een visie ván en vóór Westland. Het gaat 

om de toekomst en de identiteit van Westland!   

 

2. Terugblik op retraite Hamit Karakus  

Hamit blikt terug op een goede retraite en ziet uit naar een constructieve inspiratiesessie met de 

Raad. De bedoeling is om te inspireren en open met elkaar in gesprek te gaan, zonder een politiek 

standpunt in te (hoeven) nemen. Op verzoek van Hamit wordt de groep deelnemers opgesplitst en 

verdeeld over twee deelsessies. Om er zeker van te zijn dat alle deelnemers beide sessies kunnen 

bijwonen, worden de deelsessies twee keer gehouden. 

 

3. Deelsessies door Koos van Dijken en Fred Lansbergen 

In twee deelsessies maken de deelnemers kennis met Koos van Dijken en Fred Lansbergen.  

Koos van Dijken geeft een presentatie over de trends en ontwikkelingen in de gemeente Westland,  

in vergelijking tot andere gemeenten. Fred Lansbergen geeft weer op welke manier maatschappelijke 

functies kunnen worden ingepast in het Westland. De deelnemers hebben volop vragen gesteld aan 

de externen en zijn actief met elkaar in gesprek gegaan.  

 

4. Plenair slotdialoog onder leiding van Hamit Karakus  

Aan de deelnemers gevraagd om antwoord te geven op de volgende vraag: “Welke aandachtspunten 

moeten volgens u absoluut worden meegenomen in de visie op het Westland?”.  De behoefte is 

uitgesproken om te werken aan een toekomstbestendig eindbeeld, waar we met elkaar in geloven. 

Het eindbeeld gaat verder dan één bestuursperiode en kan in de besluitvorming door de raad 

worden gebruikt om te bepalen of we nog de goede richting op gaan. Het past bij de kaderstellende 

rol van de Raad.  

De urgentie wordt gevoeld om te duiden wat de visie op het Westland is. De verwachting wordt 

uitgesproken dat de omgevingsvisie hierin voorziet. Aangegeven is dat de tuinbouw onderdeel is van 

de identiteit van het Westland. Het koesteren en versterken van het tuinbouwcluster wordt belangrijk 

gevonden. Ons tuinbouwcluster is niet alleen van het Westland, maar is ook van regionaal, nationaal 

en internationaal belang. Daarbij gaat het om: de bestaande economie, de beroepsbevolking, de 

potentie van Westlandse jongeren, de werknemers van de toekomst, het onderwijs, de 



arbeidspotentie in de regio, de bereikbaarheid van het Westland. Tevens is het van belang om 

bewoners te faciliteren en het mogelijk te maken om in het Westland te blijven. Denk daarbij aan: de 

bevolkingsgroei, de woningbouw i.r.t. behoefte aan woningen, de woonvormen, het welzijn en 

welbevinden, de kracht van de kernen.  

Gevraagd is welke informatie de raad nodig heeft om haar rol goed in te vullen. Het college kan 

aanvullende sessies organiseren met experts en bijv. de volledige rapportage met cijfers en feiten 

van Koos van Dijken doorsturen. De raad geeft aan te moeten afwegen in hoeverre we kunnen 

doorgaan op de huidige weg, geleidelijk de ontwikkelingen blijven volgen en richtinggevende keuzes 

moeten maken. Daarbij is het besef dat een keuze op één vlak (bijv. alleen nog maar bouwen voor de 

autonome bevolkingsgroei) meerdere consequenties kan hebben (bijv. toename van huizenprijzen 

waardoor mogelijk  jongeren wegtrekken) en het breed/integraal bekeken moet worden. Ook is de 

vraag hoe vrij we zijn in onze keuzes en wat de bereidheid is om bestaande plannen, besluiten, 

afspraken open te breken. 

Het is voor de raad belangrijk om te weten waar het echt ‘pijn’ gaat doen en de dilemma’s scherp te 
krijgen. Gevraagd wordt om de te maken keuzes expliciet en ‘spannend’ te maken: waar moeten we 
grenzen stellen? wat moeten we zelf gaan oppakken? waar moeten we anderen meer stimuleren? 

waar zijn anderen aan zet? Om keuzes te kunnen maken, is bij de raad behoefte aan scenario’s met 
cijfers en feiten. Bij de cijfers en feiten gaat het niet om de exactheid en de volledigheid, maar om de 

ontwikkelingen en trends te duiden.  

 

5. Afsluiting door burgemeester Bouke Arends 

Ter afsluiting is teruggeblikt op de opbrengsten van de inspiratiesessie. De inspiratiesessie is een 

goede manier om als raad betrokken te worden en geïnformeerd te zijn. Door de deelnemers is 

uitgesproken dat het een interessante en zinvolle avond was. Afgesproken is dat op 25 juni tussen 

17.30-19.00 uur een vervolg inspiratiesessie plaatsvindt over de invulling van de rol van de gemeente, 

onder het genot van een broodjesmaaltijd. Iedereen is van harte uitgenodigd. Verder zal in 

september een raadinformatiebijeenkomst worden gehouden, waar de concept contouren van de 

visie op het Westland (oftewel de omgevingsvisie 1.0) worden besproken.  


